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 P R O T O K Ó Ł   N R  CV/2023 
ze sto piątej sesji Rady Miejskiej w Radomiu  

odbytej w dniu 27 listopada 2023 roku 
w Sali Obrad Rady Miejskiej w Radomiu im. Marii Kelles - Krauz, Rynek 1 

 
Ad. 1. Otwarcie obrad oraz wybór sekretarzy.  
Posiedzenie otworzyła i na nim przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Radomiu – 
radna Kinga Bogusz. 
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 
Na sesji obecni byli radni według listy obecności, która została dołączona do materiałów z sesji. 
Radni nieobecni: Mateusz Kuźmiuk, Marcin Majewski.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz poinformowała, że                 
w tej chwili, jak co roku, organizowana jest akcja „biała wstążka, czyli stop przemocy wobec 
kobiet”. Przed chwilą była w Ośrodku Interwencji Kryzysowej i takie wstążeczki dla panów otrzy-
mała. Jeżeli któryś z panów będzie miał wolę, to bardzo by prosiła o przypięcie białej wstążeczki.  
                    
Na sekretarzy obrad zgłoszono radnych: Kazimierza Staszewskiego i Roberta Chrobotowicza. 
Radni wyrazili zgodę na pełnienie funkcji sekretarzy. Sekretarze zostali wybrani jednogłośnie                  
(18 za – głosowanie nr 1).  
 
Zmiany porządku obrad: 
- wniosek Prezydenta Miasta Radomia o wprowadzenie do porządku obrad  projektu uchwały 
na druku nr 925 w sprawie zawarcia umowy najmu lokalu położonego w Radomiu przy 
ul. Królowej Jadwigi 15, dla Przedsiębiorstwa Społecznego „Gospoda Jaskółeczka”                   
Sp. z o.o. 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jednogłośnie (21 za – głosowanie                 
nr 2) jako pkt 9.20.  
 
 
Porządek sesji: 
1. Otwarcie obrad oraz wybór sekretarzy. 
2. Przyjęcie protokołu z CIV sesji Rady Miejskiej w Radomiu. 
3. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej. 
4. Wystąpienia parlamentarzystów i dyskusja. 
5. Informacja Prezydenta Miasta Radomia w zakresie budowy i funkcjonowania masztu przy  
     ul. Mostowej. 
6. Informacja Prezydenta Miasta Radomia o stanie realizacji inwestycji drogowych (wiadukt 
     przy ul. Żeromskiego, ul. Warszawska/Wolanowska, trasa N-S). 
7. Informacja Prezydenta Miasta Radomia o stanie realizacji budowy Radomskiego Centrum 
     Sportu oraz informacja o pracy Doraźnej Komisji ds. Budowy Radomskiego Centrum Sportu. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
1) dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2023 rok oraz zmiany Wieloletniej Prognozy  
     Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 2023 - 2045 – druki nr: 923, 924, 
2) zmiany Uchwały Nr LIII/467/2021 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 22 lutego 2021r.   
     w   sprawie  określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu   udzielania   ulg w spłacie  
     należności  pieniężnych,  mających   charakter cywilnoprawny,   przypadających  Gminie    
     Miasta  Radomia   lub   jej   jednostkom  organizacyjnym  oraz   zmiany   Uchwały  
     Nr LVII/515/2021 Rady Miejskiej w Radomiu  z dnia 31 maja 2021r w sprawie zmiany  
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     Uchwały   Nr LIII/467/2021 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 22 lutego 2021r. w sprawie  
     określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności  
     pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Miasta Radomia  
     lub jej jednostkom organizacyjnym – druk nr 922, 
3) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargu i przedłużenie czasu obowiązy- 
     wania umowy dzierżawy zawartej pomiędzy Gminą Miasta Radomia a Panem Łukaszem  
     Kwietniem prowadzącym działalność gospodarczą pod nazwą „ADVER MEDIA” Łukasz  
     Kwiecień z siedzibą w Radomiu, na okres do dnia 29.05.2033r. – druk nr 921, 
4) zmiany statutu Miejskiego Zarządu Dróg i Komunikacji – druk nr 919, 
5) ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i parkowanie usuniętych pojazdów  
     na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w związku z odstąpieniem od  
     usuwania pojazdów w 2024 roku – druk nr 911, 
6) zmieniająca uchwałę nr XCI/890/2023 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 14 marca 2023r.  
     w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych Budżetu  
     Obywatelskiego z mieszkańcami Radomia – druk nr 920, 
7) przyjęcia Programu Współpracy Gminy Miasta Radomia z Organizacjami Pozarządowymi na  
     2024 rok – druk nr 907, 
8) zmiany uchwały nr XXXI/267/2019 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 25 listopada 2019 r.  
     w sprawie regulaminu określającego niektóre zasady wynagradzania nauczycieli  
     zatrudnionych w przedszkolach, szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Miasta  
     Radomia – druk nr 908, 
9) założenia Branżowego Centrum Umiejętności Nr 1 w Radomiu, ul. Tadeusza Kościuszki 7  
     i włączeniu go do Zespołu Szkół Budowlanych im. Kazimierza Wielkiego w Radomiu,  
     ul. Tadeusza Kościuszki 7 – druk nr 909, 
10) założenia Branżowego Centrum Umiejętności Nr 2 w Radomiu, ul. Tadeusza Kościuszki 7  
       i włączeniu go do Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego Nr 2 w Radomiu,  
       ul. Tadeusza Kościuszki 7 – druk nr 910, 
11) zmiany Uchwały nr 125/2011 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 30 maja 2011 r.  
       w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszka- 
       niach chronionych i ośrodkach wsparcia – druk nr 918, 
12) przedłużenia okresu obowiązywania Radomskiego Programu na Rzecz Seniorów - „Siła  
       w Seniorach” na lata 2018-2023 – druk nr 912, 
13) wprowadzenia zmian w Statutach:  Domu Pomocy Społecznej Weterana Walki i Pracy  
       w Radomiu przy ul. Wyścigowej 16 oraz Domu Pomocy Społecznej Nad Potokiem im. Boh- 
       dany „Danuty” Kijewskiej w Radomiu przy ul. Struga 88, stanowiących odpowiednio   
       Załącznik  nr  1  i  Załącznik  Nr  2 do  uchwały  nr  LXXVII/708/2022  Rady Miejskiej  
       w Radomiu  z  dnia  25   kwietnia 2022 r. w sprawie nadania statutów domom pomocy  
       społecznej w Radomiu będącymi jednostkami organizacyjnymi Gminy Miasta Radomia  
       – druk nr 913, 
14) ustanowienia lokalnego programu osłonowego w zakresie dożywiania "Pomoc Gminy  
       Miasta Radomia - posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 – druk nr 915, 
15) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świad- 
       czenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim  
       rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 – druk nr 916, 
16) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie  
       pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim rządowym programem  
       "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 w formie świadczenia pieniężnego na  
       zakup posiłku lub żywności – druk nr 917, 
17) zmiany podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnospraw- 
       nych na realizację przez powiat zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej  
       w 2023 roku – druk nr 914, 
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18) powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora  
       Radomskiego Szpitala Specjalistycznego im. dr Tytusa Chałubińskiego w Radomiu – druk  
       nr 906, 
19) ustalenia składów osobowych Komisji Rozwoju Miasta oraz Komisji Regulaminowej  
       i Spraw Radnych Rady Miejskiej w Radomiu – druki nr 904, 905,  
20) zawarcia umowy najmu lokalu położonego w Radomiu przy ul. Królowej Jadwigi 15,  
       dla Przedsiębiorstwa Społecznego „Gospoda Jaskółeczka” Sp. z o.o. – druk nr 925. 
10. Informacja o pracy Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
11. Sprawozdanie delegata Miasta Radomia z posiedzenia Związku Miast Polskich.  
12. Sprawy różne i wolne wnioski: 
1) informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miasta Radomia za rok szkolny  
     2022/2023, 
2) sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej organizatora rodzinnej pieczy  
     zastępczej w Radomiu z efektów pracy za 2022 rok.  
13. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad. 2. Przyjęcie protokołu z CIV sesji Rady Miejskiej w Radomiu. 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.  
 
Za przyjęciem protokołu z CIV sesji Rady Miejskiej w Radomiu odbytej w dniu 30 paździer-
nika 2023r. głosowało 20 radnych, 0 było przeciw, 1 wstrzymał się od głosowania – głosowanie                 
nr 3. Protokół został przyjęty.  
 
 
Ad. 3. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej. 
Informacje (3 szt.) radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 
Ich treść została dołączona do materiałów z sesji.  
 
Radny Łukasz Podlewski zwrócił się z zapytaniem do pana skarbnika dotyczącym dokonania 
zmian w uchwale budżetowej. Uchwała została opublikowana i została zrealizowana. Jak ma się 
ta informacja, że uchwała została zrealizowana, kiedy wiadomo, że środki dla spółki MOSiR                     
w wysokości 9 mln zł nie zostały przekazane, a taki był jeden z punktów uchwały.  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka poinformował, że realizacja uchwały polega na tym, że jest 
ona wprowadzona w życie. Natomiast same zmiany i przekazanie środków jest odrębną czyn-
nością, która podlega organowi wykonawczemu. Przekazanie tych środków podlega decyzji pre-
zydenta.  
 
 
Ad. 4. Wystąpienia parlamentarzystów i dyskusja. 
Nie było żadnego parlamentarzysty.  
 
 
Ad. 5. Informacja Prezydenta Miasta Radomia w zakresie budowy i funkcjonowania 
masztu przy ul. Mostowej. 
Prowadzenie obrad przejął wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Adam Bocheński.  
 
Sekretarz miasta Michał Michalski przypomniał terminy poszczególnych działań prowadzonych 
w tym zakresie. Mieszkańcy ul. Mostowej byli w Urzędzie Miejskim zarówno u pani prezydent 
Katarzyny Kalinowskiej, jak i u pana prezydenta Radosława Witkowskiego. Spotkanie takie 
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odbyło się również w obecności sekretarza oraz dyrektora Wydziału Architektury Urzędu Miej-
skiego. Przekazali mieszkańcom, że jedyną możliwością, aby wzruszyć decyzje, które stały się 
prawomocne w wyniku formalnego toku postępowania administracyjnego są tylko i wyłącznie 
te nadzwyczajne środki wzruszenia, czyli możliwość zaskarżenia tej decyzji do Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego i złożenie również wniosku o uchylenie decyzji o pozwolenie na bu-
dowę. Sekretarz przedstawił jaki jest stan faktyczny w tej chwili. Jeżeli chodzi o sprawy zwią-
zane ze stwierdzeniem nieważności decyzji i wnioskami kierowanymi do Samorządowego Kole-
gium Odwoławczego, to taki orzeczenie Samorządowe Kolegium Odwoławcze wydało 3 listo-
pada 2023, ale postanowieniami odmówiło wszczęcia postępowania w sprawie stwierdzenia 
nieważności uznając, że przeprowadzona procedura przez Urząd Miejski w Radomiu, przez or-
gan, którym jest prezydent, została przeprowadzona  w sposób poprawny formalnie i nie przy-
chyliło się do wniosku mieszkańców. Dodatkowo złożony został wniosek do nadzoru budowla-
nego o wstrzymanie budowy. Sekretarz stwierdził, że w tej chwili nie mają żadnej informacji na 
ten temat, co zrobił nadzór budowlany. Drugi wniosek to wniosek o uchylenie decyzji o pozwo-
lenie na budowę, który został przez prezydenta miasta Radomia przekazany z 18 lipca 2023r. 
zgodnie z kompetencjami do ministra rozwoju i technologii. Minister jednak stwierdził, że tą 
sprawą dotyczącą uchylenia tej decyzji pozwolenia na budowę powinien się zająć Główny Urząd 
Nadzoru Budowlanego. Na dziś otrzymali tylko pismo, które wyznaczyło termin rozpatrzenia 
sprawy na 20 października 2023r. Na piątek nie miał żadnej informacji, aby do Urzędu Miej-
skiego wpłynęło jakiekolwiek pismo. Dodatkowo mieszkańcy również składali wniosek doty-
czący postanowienia odmawiającego wszczęcie postępowania na uchylenie decyzji do woje-
wody, ale wojewoda mazowiecki nie stwierdził ani przewlekłości ani bezczynności organu.  
 
Przedstawiciel mieszkańców ul. Mostowej stwierdził, że są za rozwojem, ale nie są za masztcho-
robami rakotwórczymi. Omówił lokalizację masztów znajdujących się w tym rejonie oraz pozwo-
leń na budowę wydawanych w tym rejonie. Poinformował, że na ul. Mostowej nie wszystkie 
działki należą pod miasto i nieuregulowane są działki prywatne, aby uznać je jako drogę miejską. 
Stwierdził, że brakuje w dokumentach zapytania mieszkańców o zgodę na budowę masztu. Po-
prosił o zaniechanie tej budowy. Niech maszty powstają w takim terenie, gdzie nikomu nie będą 
przeszkadzały. Stwierdził, że jeżeli nie uzyskają pomocy, to zwrócą się na drogę sądową, bo nie 
mają innego wyjścia. Prosi radnych o pomoc w zaniechaniu budowy masztu.  
 
Mieszkaniec tego rejonu stwierdził, że tego typu maszty stawia się na wzniesieniach, a nie                          
w dolinach, więc jaki jest sens z technologicznego punktu widzenia?  
 
Kolejny przedstawiciel mieszkańców stwierdził, że mieszkańcy nie otrzymali żadnych informacji 
z jaką mocą ten maszt będzie działał. Ponadto nie zostały zachowane odległości zabudowań od 
masztu. Wspomniał o uchybieniach prezydenta miasta przy wydawaniu decyzji. Uważa, że pre-
zydent zanim wyda pozwolenie na budowę masztu, powinien zlecić opracowanie dotyczące 
oceny szkodliwości tych anten na środowisko. Stwierdził, że jeżeli chodzi o pana prezydenta, to 
widocznie jest ponad prawem. Poprosił radnych o poradę, gdzie powinni się udać, aby wola 
mieszkańców została uszanowana.  
 
Kolejny przedstawiciel mieszkańców przytoczył wnioski z badań przeprowadzonych dla potrzeb 
Unii Europejskiej odnośnie oddziaływania pola elektromagnetycznego. Zwrócił się z apelem, aby 
radni tak podejmowali decyzje, jakby dotyczyły ich dzieci.  
 
Sekretarz miasta Michał Michalski udzielił wyjaśnień dotyczących: 
- zarzutu wydania decyzji przez prezydenta z naruszeniem prawa,  
- zmiany obowiązujących przepisów,  
- decyzji Samorządowego Kolegium Odwoławczego,  
- pisma otrzymanego z ministerstwa cyfryzacji dotyczącego rozwoju telekomunikacji mobilnej.  
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Mieszkanka ul. Pasterskiej (100 metrów od masztu) poinformowała, że ma dziecko, które jest 
niepełnosprawne, a także bardzo chorą mamę. Stwierdziła, że maszt jest sprawdzany, czy działa. 
Zapytała, dlaczego mieszkańcy nie zostali poinformowani, że będzie tam nie sieć 5G, tylko bę-
dzie tam światłowód? Podkreśliła, że na maszt się nie zgadzają.  
 
Przedstawiciel mieszkańców zgadza się, że na dzień dzisiejszy żadna kwalifikacja szkodliwości 
działania anten sektorowych na środowisko nie jest potrzebna, bo punkt 7 ustawy z 10 wrze-
śnia 2019r. został przez tą nowelizację z 5 maja 2022r. anulowany, ale kiedy pan prezydent 
wydawał decyzje, to dopiero anulacja ustawy z 10 września 2019r. weszła w życie 4 czerwca. 
Na dzień wydawania decyzji pan prezydent powinien zarządzić kwalifikację szkodliwości tych 
anten na środowisko. Powinno być podane do publicznej wiadomości z jaką mocą te anteny mają 
działać.  
 
Mieszkaniec stwierdził, że wszyscy dostają zezwolenia z zachowaniem odległości 25 metrów 
od krawędzi strumyka, a dlaczego maszt jest 5 metrów od krawędzi strumyka? Ponadto stwier-
dził, że prezydent nie zachował terminów.  
 
Radny Robert Utkowski poinformował o masztach telefonii komórkowej zlokalizowanych w naj-
bliższej okolicy. Są one lokalizowane na blokach. Jednak za każdym razem chodzi o to z jaką 
mocą pracuje i nadajnik i antena. Ponadto radny poruszył sprawę odległości masztu od cieku 
wodnego oraz określonych mocy nadajników i ich odległości od budynków. Zapytał, czy wia-
domo jaką moc zadeklarował inwestor?  
 
Radny Łukasz Podlewski stwierdził, że Rada Miejska żadnej decyzji w tej kwestii nie podejmo-
wała. Być może niestety, bo być może dziś ta sytuacja wyglądałaby zupełnie inaczej. Zapytał 
sekretarza, czy są jakiekolwiek formalne możliwości, żeby Rada Miejska podjęła działania w ta-
kim celu, żeby ten maszt nie funkcjonował? Czy w Urzędzie Miejskim w Radomiu dziś jest ktoś, 
kto może odpowiedzieć ile w Radomiu takich masztów funkcjonuje i gdzie one są umiejsco-
wione? Kto może dziś zdecydować o tym, żeby maszt przy ul. Mostowej nie został podłączony 
do użytkowania? Czy przepisy, które się zmieniły pozwalają na to, żeby rzeczywiście te maszty 
dziś powstawały niemal dowolnie w każdym miejscu miasta?  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zapytała, jak to było   
w przypadku innych masztów? Czy było prowadzone postępowanie oddziaływania na środowi-
sko, czy nie? Przypomniała, że na budowę zakładu przy ul. Ziemowita, gdzie również postępo-
wanie oddziaływania na środowisko nie musiało być, a jednak urząd zdecydował się takie po-
stępowanie łącznie z konsultacjami dla mieszkańców przeprowadzić. Czy w przypadku budowy 
innych tego rodzaju obiektów postępowania oddziaływania na środowisko były, czy nie było? 
Jeżeli były, to ile i dlaczego tutaj jednak urząd zadecydował, że taka procedura nie będzie prze-
prowadzona?  
 
Radny Wiesław Wędzonka poinformował, że w okolicy swojego zamieszkania w odległości 150 
– 200 metrów ma dwa maszty telefonii komórkowej. Były protesty i były dyskusje. Dla miesz-
kańców ma złą wiadomość: Rada Miejska nic z tym zrobić nie może tak samo jak nic z tym zrobić 
nie może prezydent miasta. Przepisy dotyczące masztów ustalają władze, które są do tego kom-
petentne. Najczęściej jest to sejm w formie ustawy. Potem są wszelkiego rodzaju rozporządze-
nia, które uzupełniają ustawę i precyzują w jaki sposób te maszty mogą powstawać, w jakich 
odległościach i jakiej mocy. Zła wiadomość jest również taka, że dwa lata temu minister zdrowia 
podniósł moc, którą te maszty mogą przekazywać o 1000 razy. Rada Miasta nic z tym zrobić nie 
może. Prezydent miasta nie może złamać prawa. Ponadto radny odniósł się do działalności SKO. 
Zwrócił się z zapytaniem do prawnika Rady, czy Rada Miejska może cokolwiek w tej sprawie 
zrobić?  
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Radny Tomasz Gogacz uważa, że Rada Miejska z prawnego punktu widzenia niewiele może. 
Ponadto poruszył skutki działania tych masztów oraz ich lokalizacji.  
 
Sekretarz miasta Michał Michalski udzielił dodatkowych wyjaśnień dotyczących: 
- odległości masztu od cieku wodnego,  
- mocy nadajników,  
- możliwości urzędu w tym postępowaniu,  
- wskazania lokalizacji urządzenia przez inwestora,  
- postępowania środowiskowego,  
- ewidencji masztów na terenie miasta,  
- możliwości Rady w tym zakresie.  
 
Dyrektor Wydziału Architektury Piotr Kijas udzielił dodatkowych informacji w sprawach: 
- obowiązującego rozporządzenia,  
- odległości od cieków wodnych,  
- budowy masztu na ul. Małcużyńskiego,  
- braku możliwości nakładania ograniczeń,  
- ilości masztów w mieście,  
- funkcjonowania masztów po ich uruchomieniu.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz poprosiła dyrektora o wykaz 
prowadzonych postępowań oddziaływania na środowisko łącznie z datami, którego terenu, ja-
kiej ulicy dotyczyły.  
 
Mecenas Sylwia Zarachowicz – Woś stwierdziła, że nie jest to pytanie na jednoznaczną odpo-
wiedź. To wymaga analizy i opinii prawnej. Uważa, że Rada Miejska nie ma prerogatyw, aby 
uchylać decyzje administracyjne.  
 
Przedstawiciel mieszkańców stwierdził, że nie rozumie tego, że mieszkańcy mają do inspekto-
ratu ochrony środowiska wnosić o natężenie pola magnetycznego generowanego przez 
maszty? A od czego jest Wydział Ochrony Środowiska z automatu? Jeżeli zezwolenie jest wy-
dane 10 maja, a przepis o braku obowiązywania wychodzi 10 czerwca, to coś się tu nie zgadza. 
Zwiększone normy gęstości pola elektromagnetycznego 2 lata temu zrosły 100 razy. Zapytał, 
kto chce mieć w oknie maszt? Stwierdził, że mówi się o inwestorze, to może Polskę sprzedajmy 
inwestorom. Gdzie w tym wszystkim jest człowiek? Stwierdził, że rozumie przepisy, rozumie cy-
fryzację, tylko dlaczego to ma się odbywać kosztem najbliższych sąsiadów? Dlaczego ktoś, kto 
chce sprzedawać alkohol w odległości bliższej niż 100 metrów od szkoły czy kościoła nie może, 
bo jest zagrożenie środowiskowe społeczne, a tu zagrożenia nie ma. Stwierdził, że jest wstanie 
udowodnić eksperymentem medycznym, że pole elektromagnetyczne w dotychczasowych nor-
mach było szkodliwe, a w obecnych jest na granicy zabójczego. Uważa, że musimy się w tym 
poruszać, ale z dużą dozą bezpieczeństwa i ostrożności. Nie może być tak, że inwestor, bo ma 
wizję, postawi komuś w oknie maszt, bo tak mu się podoba. Nie zgadza się z tym i uważa, że                  
i mówi to pod odpowiedzialnością karną, to są bandyckie przepisy, które wprowadziły brak 
ochrony środowiskowej dla człowieka. Zwrócił się do zebranych, że po to zostali wybrani, żeby 
reprezentować przede wszystkim interesy społeczeństwa. Z tego wynika, że zaufanie zostało 
źle ulokowane, bo powinni bronić mieszkańców, a nie interesów korporacji. Mieszkaniec jest tym 
przerażony i zbulwersowany zachowaniem samorządu. Jest wstanie udowodnić szkodliwą dzia-
łalność w dotychczasowych normach, nie wspominając o obecnych. Dlatego bardzo prosi o po-
chylenie się nad zaakceptowaniem tych masztów, które są na ul. Mostowej i jednak musi to być 
w jakimś sensie porozumienie akceptacji mieszkańców. W czym jest problem, aby ten maszt 
stanął kilometr, czy dwa dalej w lesie? Stwierdził, że są miasta, gdzie samorządy pochylają się 
dla mieszkańców. Prosi o zwykłą pomoc i zaangażowanie się.  



7 

 

 

Przedstawiciel mieszkańców odniósł się do zasady działania nadajnika. Przypomniał, że radny 
Gogacz powiedział, że Rada niewiele może. A niewiele to nie jest nic. Jako mieszkańcy proszą                
o to niewiele.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Adam Bocheński zarządził 5 minut przerwy do godz. 9.20. 
 
 
Prowadzenie obrad przejęła przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz.  
 
Ad. 6. Informacja Prezydenta Miasta Radomia o stanie realizacji inwestycji drogowych 
(wiadukt przy ul. Żeromskiego, ul. Warszawska/Wolanowska, trasa N-S). 
Zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński przedstawił informację na temat realizacji in-
westycji drogowych: 
- wiadukt w ciągu ul. Żeromskiego/Lubelska – zgodnie z harmonogramem. Ukończono prace roz-
biórkowe. Porządkowany jest teren. Pierwsze prace budowlane bez żadnych niespodzianek.  
- trasa N-S – trwają prace brukarskie od ulicy Struga do zbiornika life. Trwają prace rozbiórkowe 
budynków, które są w śladzie obecnej drogi. Trwają także prace mostowe. Obecnie nie ma obaw 
na temat dotrzymania terminu inwestycji.  
- ul. Warszawska/Wolanowska – bez zmian. Nie mają podpowiedzi na wniosek z lutego do pana 
premiera. Nie mają także odpowiedzi na pismo z września na temat możliwości przesunięcia 
pieniędzy.  
 
Radny Łukasz Podlewski – przebudowa wiaduktu i prace prowadzone przy wjeździe w ul. Średnią 
– czy jest możliwe otwarcie ul. Średniej wcześniej niż za 18 miesięcy, aby zmienić organizację 
ruchu, czy przywrócić częściowo dla mieszkańców osiedla? Trasa N-S – do kiedy możliwe jest 
według umowy zawarcie aneksu z wykonawcą w zakresie budowy trasy N-S? Czy znana jest 
wartość potencjalnego aneksu tak, żeby trasę N-S dokończyć?  
 
Zastępca prezydenta Mateusz Tyczyński udzielił informacji w sprawach: 
- budowy ul. Średniej,  
- możliwości zmiany organizacji ruchu na ul. Średniej,  
- możliwości zawarcia aneksu na budowę trasy N-S.  
 
 
Prowadzenie obrad przejęła wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobo-
towicz.  
 
Ad. 7. Informacja Prezydenta Miasta Radomia o stanie realizacji budowy Radomskiego 
Centrum Sportu oraz informacja o pracy Doraźnej Komisji ds. Budowy Radomskiego Cen-
trum Sportu. 
Zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński - budowa trybuny wschodniej i zachodniej na 
stadionie miejskim przy ul. Struga – czekają na przekazanie do 20 grudnia przez Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji dokumentacji projektowej. Przewidują rozpisanie przetargu na koniec I kwar-
tału przyszłego roku. Jest już podpisana umowa użyczenia pomiędzy spółką a miastem nie-
zbędna do dysponowania terenem inwestycji. Wszystko, co się ostatnio pojawiało w przestrzeni 
publicznej i wszystko co miał okazję radnym ostatnio przekazywać jest aktualne. Koszty tej in-
westycji będą znane w momencie aktualizacji dokumentacji wykonawczej, a realne koszty to 
dopiero na etapie przetargu.  
 
Przewodniczący Doraźnej Komisji ds. budowy Radomskiego Centrum Sportu Łukasz Podlewski 
poinformował, że 15 listopada odbyło się posiedzenie komisji. Zaprosili zgodnie z przyjętym 
zwyczajem tydzień przed przedstawicieli prezydenta, przedstawicieli spółki MOSiR. Na komisji 
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nie pojawił się nikt z przedstawicieli prezydenta, jak również nikt nie pojawił się z przedstawi-
cieli spółki MOSiR. Z prezesem Jandułą rozmawiał telefonicznie w dzień posiedzenia komisji 
chcąc potwierdzić fakt zapłaty przez spółkę MOSiR zobowiązań wobec Betonox-u na dzień po-
siedzenia komisji. Te zobowiązania nie zostały uregulowane. Na posiedzeniu komisji nie było 
przedstawicieli, więc nie mogli zadać pytań. Prezes Janduła na poprzedniej sesji Rady Miejskiej 
mówił, że to MOSiR zlecił przygotowanie dokumentacji projektowej, która ma być przekazana do 
Urzędu Miejskiego, czyli ta dokumentacja powstaje na koszt MOSiR-u. Na sesji mówił, że jest to 
kwota około 250.000 zł, ale nie wiadomo z jakimi projektantami MOSiR te umowy, czy aneksy 
podpisał i jaka jest dokładnie ta kwota. Koszt brutto budowy Radomskiego Centrum Sportu na 
dzień 15 listopada to 284.365.878 zł. MOSiR wypłacił z tego 281.954.000 zł. Przewodniczący 
przytoczył niektóre kwoty.  
 
Radny Marcin Robert Kaca zapytał, na jakich zasadach przydzielone zostały środki z „Polskiego 
Ładu” na budowę dwóch trybun? Czy mamy na koncie obiecane pieniądze? Czy inwestycja bę-
dzie rozliczana po skończeniu inwestycji? Czy finansowanie z programu będzie realizowane                  
w trakcie robót na podstawie faktur?  
 
Radny Łukasz Podlewski zapytał, z iloma wykonawcami dziś MOSiR ma podpisane umowy doty-
czące projektowania? Czy obecni projektanci pracujący dla spółki MOSiR współpracują z klubem 
Radomiak w zakresie przygotowania tej dokumentacji? Czy do obsługi trybuny tzw. wschodniej 
mającej znajdować się od ul. Zbrowskiego będą potrzebne tereny tzw. „sporne”?  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zapytała, czy została 
podpisana umowa pomiędzy Radomiakiem a MOSiR-em?  
 
Zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński udzielił informacji dotyczących:  
- środków pochodzących z „Polskiego Ładu”, 
- wykonawców, z którymi MOSiR ma podpisane umowy,  
- konsultacji z klubem Radomiak przy projektowaniu inwestycji,  
- terenów „spornych” do obsługi trybuny wschodniej,  
- podpisania umowy z klubem Radomiak – odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz stwierdziła, że do czasu, kiedy 
punkt dotyczący Radomskiego Centrum Sportu znajduje się w porządku obrad wypadałoby, aby 
ktoś ze spółki MOSiR na sesji był.  
 
Prowadzenie obrad przejęła przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz.  
 
Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz poinformowała, że od ostatniej sesji do dnia                   
24 listopada interpelacje złożyli radni: 
- Marcin Kaca – 7, 
- Łukasz Podlewski - 1 
- Marcin Majewski – 2.  
 
 
Ad. 9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
 
Ad. 9.1. Rozpatrzenie projektów uchwał na drukach nr: 923, 924.  
 
- druk nr 923.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta Sławomir Szlachetka.  
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Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej oraz Komisji Gospodarki, Ochrony                 
i Kształtowania Środowiska, które wydały opinie pozytywne oraz Komisji Zdrowia, Pomocy Spo-
łecznej i Rodziny, która wydała opinię pozytywną w części dotyczącej zdrowia i pomocy spo-
łecznej.  
 
Radny Kazimierz Woźniak – wydatki oświatowe – czy to już końcówka czyszczeń, przesunięć 
środków w oświacie? Ile w tym roku dołożymy do oświaty? Czy już spłynęły wszystkie środki 
celowe? Jak będzie wyglądał bilans między wpływami a wydatkami na oświatę?  
 
Radny Łukasz Podlewski - plan zamówień MZDiK i wszczęcie postępowań inwestycyjnych                       
w IV kwartale – jak wygląda zaangażowanie finansowe? Konserwacja oświetlenia ulicznego  na 
terenie miasta w okresie 36 miesięcy – 7,05 mln zł (IV kwartał), opracowanie dokumentacji pro-
jektowej dla potrzeb zrównoważonej mobilności (IV kwartał) – 1.600.000 zł, pełnienie nadzoru 
inwestorskiego wiadukt – 2.250.000 zł, utrzymanie i konserwacja zieleni – 120.000zł, opraco-
wanie dokumentacji projektowej dla zadania budżetowego „przebudowa sygnalizacji świetlnych 
i skrzyżowań na terenie miasta (III, IV kwartał) – 810.000 zł, przebudowa ścieżki rowerowej na 
ul. Piastowskiej (IV kwartał), budowa odcinka łączącej drogę powiatową z ul. Małcużyńskiego 
(IV kwartał) – 546.000 zł, wykonanie remontu warstw ścieralnych ulic na terenie miasta Rado-
mia 1.350.000 zł (III, Iv kwartał).  
 
Wiceprzewodnicząca Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz – wynagrodzenia – czy tą uchwałą za-
bezpieczone zostają wynagrodzenia dla pracowników urzędu, domów pomocy społecznej, dla 
wszystkich jednostek organizacyjnych, czy jeszcze będzie coś planowane w grudniu? Zakup 
sprzętu dla oddziału rehabilitacji - 500.000 zł – ile z tej kwoty zostało wydatkowane? Co z resztą 
zabezpieczonej kwoty na zakup niezbędnego sprzętu na oddział rehabilitacji?  
 
Radny Tomasz Gogacz – dowóz uczniów do szkół i zakup autobusu dla PSP nr 14 – obok tej szkoły 
mieści się główna baza Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunikacyjnego. Czy jak szkoła podsta-
wowa zakupi autobus, to później będzie go serwisować, będzie miała swojego kierowcę? Co to 
za jakaś dziwna konstrukcja, że szkoła podstawowa będzie właścicielem autobusu? Hejnał – od 
wielu lat go nie słychać. Chciałby, aby ten hymn o godz. 12 można było usłyszeć.  
 
Zastępca prezydenta miasta Katarzyna Kalinowska udzielił dodatkowych wyjaśnień w zakresie: 
- zakupu 15-osobowego busa dla potrzeb PSP nr 14,  
- dowozu do szkół dzieci z orzeczeniami.  
 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Dróg i Komunikacji Piotr Wójcik udzielił informacji na temat ogło-
szonych przetargów na realizacje ul. Piastowskiej, ul. Małcużyńskiego, warstwy ścieralnej dróg.  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka udzielił informacji w sprawach: 
- zabezpieczenia wydatków do końca roku,  
- środków dokładanych przez gminę do oświaty,  
- środków na wynagrodzenia dla pracowników w jednostkach gminy,  
- środków na zakup sprzętu dla oddziału rehabilitacji – odpowiedź na piśmie.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (12 za, 0 przeciw, 11 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 4) podjęła 

Uchwałę nr CV/1001/2023 
w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2023 rok.  
 
- druk nr 924.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta Sławomir Szlachetka.  
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Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej oraz Komisji Gospodarki, Ochrony               
i Kształtowania Środowiska, które wydały opinie pozytywne.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (12 za, 0 przeciw, 11 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 5) podjęła 

Uchwałę nr CV/1002/2023 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 
2023 – 2045.  
 
Ad. 9.2. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 922. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił skarbnik miasta Sławomir Szlachetka.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej, która wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (18 za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące się – głosowa-
nie nr 6) podjęła 

Uchwałę nr CV/1003/2023 
w sprawie: zmiany Uchwały Nr LIII/467/2021 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 22 lu-
tego 2021r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg 
w spłacie należności pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających 
Gminie Miasta Radomia lub jej jednostkom organizacyjnym oraz zmiany Uchwały                       
Nr LVII/515/2021 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 31 maja 2021r w sprawie zmiany 
Uchwały Nr LIII/467/2021 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 22 lutego 2021r. w sprawie 
określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 
pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Miasta Rado-
mia lub jej jednostkom organizacyjnym. 
 
Ad. 9.3. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 921.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowi-
ska, która wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (18 za, 0 przeciw, 4 wstrzymujące się – głosowa-
nie nr 7) podjęła 

Uchwałę nr CV/1004/2023 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargu i przedłużenie 
czasu obowiązywania umowy dzierżawy zawartej pomiędzy Gminą Miasta Radomia                    
a Panem Łukaszem Kwietniem prowadzącym działalność gospodarczą pod nazwą „AD-
VER MEDIA” Łukasz Kwiecień z siedzibą w Radomiu, na okres do dnia 29.05.2033r. 
 
Ad. 9.4. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 919.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowi-
ska, która wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (21 za , 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 8) podjęła 

Uchwałę nr CV/1005/2023 
w sprawie zmiany statutu Miejskiego Zarządu Dróg i Komunikacji.  
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Ad. 9.5. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 911.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła zastępca prezydenta miasta Marta Michalska – 
Wilk.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowi-
ska, która wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (20 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 9) podjęła 

Uchwałę nr CV/1006/2023 
w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i parkowanie usu-
niętych pojazdów na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych                            
w związku z odstąpieniem od usuwania pojazdów w 2024 roku.  
 
Ad. 9.6. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 920.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła dyrektorka Wydział Komunikacji Społecznej, 
Promocji Miasta i Turystyki Kamila Baranowska – Janas.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji ds. Polityki Senioralnej i Współpracy z Organi-
zacjami Pozarządowymi, która wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (19 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 10) podjęła 

Uchwałę nr CV/1007/2023 
zmieniająca uchwałę nr XCI/890/2023 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 14 marca 
2023r. w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych Bu-
dżetu Obywatelskiego z mieszkańcami Radomia.  
 
Ad. 9.7. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 907.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła dyrektorka Wydziału Komunikacji Społecznej, 
Promocji Miasta i Turystyki Kamila Baranowska – Janas.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji ds. Polityki Senioralnej i Współpracy z Organi-
zacjami Pozarządowymi, która wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (21 za – głosowanie nr 11) podjęła 

Uchwałę nr CV/1008/2023 
w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Miasta Radomia z Organizacjami Po-
zarządowymi na 2024 rok.  
 
Ad. 9.8. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 908.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła zastępca prezydenta miasta Katarzyna Kali-
nowska.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Edukacji, Sportu i Turystyki, która wydała opinię 
pozytywną.  
 
Radny Tomasz Gogacz zwrócił uwagę, że pod projektem uchwały podpisały się 3 związki zawo-
dowe, a na Komisji Edukacji pani dyrektor powiedziała, że w Radomiu działa w tym momencie 
formalnie 4 związki zawodowe. Ile jest związków zawodowych, które akceptują przepisy, które 
będą omawiane?  
 
Zastępca prezydenta miasta Katarzyna Kalinowska udzieliła dodatkowej informacji na temat 
ilości związków zawodowych, z którymi współpracują.  
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Rada Miejska w Radomiu większością głosów (22 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 12) podjęła 

Uchwałę nr CV/1009/2023 
w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/267/2019 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 25 li-
stopada 2019r. w sprawie regulaminu określającego niektóre zasady wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Gminę Miasta Radomia.  
 
Ad. 9.9. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 909.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła zastępca prezydenta miasta Katarzyna Kali-
nowska.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Edukacji, Sportu i Turystyki, która wydała opinię 
pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (23 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się – głosowa-
nie nr 13) podjęła 

Uchwałę nr CV/1010/2023 
w sprawie założenia Branżowego Centrum Umiejętności Nr 1 w Radomiu, ul. Tadeusza 
Kościuszki 7 i włączeniu go do Zespołu Szkół Budowlanych im. Kazimierza Wielkiego                  
w Radomiu, ul. Tadeusza Kościuszki 7.  
 
Ad. 9.10. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 910.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła zastępca prezydenta miasta Katarzyna Kali-
nowska.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Edukacji, Sportu i Turystyki, która wydała opinię 
pozytywną.  
 
Radny Tomasz Gogacz zapytał, czy te zmiany generują jakieś oszczędności, czy dodatkowe 
koszty po stronie gminy?  
 
Zastępca prezydenta miasta Katarzyna Kalinowska udzieliła dodatkowych informacji dotyczą-
cych: 
- wkładu własnego gminy na realizację projektu,  
- kosztów utrzymania Branżowego Centrum Umiejętności.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (23 za – głosowanie nr 14) podjęła 

Uchwałę nr CV/1011/2023 
w sprawie założenia Branżowego Centrum Umiejętności Nr 2 w Radomiu, ul. Tadeusza 
Kościuszki 7 i włączeniu go do Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego Nr 2 
w Radomiu, ul. Tadeusza Kościuszki 7.  
 
Prowadzenie obrad przejęła wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobo-
towicz.  
 
Ad. 9.11. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 918. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła zastępca prezydenta miasta Marta Michalska – 
Wilk.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
 Radny Tomasz Gogacz zapytał, ile osób podlega tego typu wsparciu?  
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Zastępca prezydenta miasta Marta Michalska – Wilk udzieliła informacji na temat: 
- liczby mieszkań chronionych,  
- liczby osób przebywających w mieszkaniach chronionych.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (22 za – głosowanie nr 15) podjęła 

Uchwałę nr CV/1012/2023 
w sprawie zmiany Uchwały nr 125/2011 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 30 maja 
2011r. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                   
w mieszkaniach chronionych i ośrodkach wsparcia.  
 
Ad. 9.12. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 912.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 
Elwira Skoczek.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji ds. Polityki Senioralnej i Współpracy z Organi-
zacjami Pozarządowymi, która wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Tomasz Gogacz zapytał, czy kategoria seniorów to osoby powyżej 60. czy 65. roku życia? 
Od czego to zależy i dlaczego to nie jest jednolita kategoria?  
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek udzieliła informacji na temat 
wieku osób, które obowiązuje ten program.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (23 za – głosowanie nr 16) podjęła 

Uchwałę nr CV/1013/2023 
w sprawie przedłużenia okresu obowiązywania Radomskiego Programu na Rzecz Senio-
rów - „Siła w Seniorach” na lata 2018-2023.  
 
Prowadzenie obrad przejęła przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz.  
 
Ad. 9.13. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 913.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 
Elwira Skoczek.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (22 za – głosowanie nr 17) podjęła 

Uchwałę nr CV/1014/2023 
w sprawie wprowadzenia zmian w Statutach: Domu Pomocy Społecznej Weterana Walki 
i Pracy w Radomiu przy ul. Wyścigowej 16 oraz Domu Pomocy Społecznej Nad Potokiem 
im. Bohdany „Danuty” Kijewskiej w Radomiu przy ul. Struga 88, stanowiących odpo-
wiednio Załącznik nr 1 i Załącznik Nr 2 do uchwały nr LXXVII/708/2022 Rady Miejskiej 
w Radomiu z dnia 25 kwietnia 2022 r. w sprawie nadania statutów domom pomocy 
społecznej w Radomiu będącymi jednostkami organizacyjnymi Gminy Miasta Radomia. 
 
Ad. 9.14. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 915.  
Uzasadnienie do projektów uchwał na drukach 915, 916 i 917 przedstawił dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
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Radny Robert Utkowski stwierdził, że zmienia się kryterium dochodowe. Zapytał, jak większą 
grupę ten program będzie mógł objąć? Ile osób objętych było programem w mijającym roku?                    
O ile ta liczba ma szansę się teraz zwiększyć? Czy to zaspokaja potrzeby miasta Radomia i naj-
bardziej potrzebujących?  
 
Radny Tomasz Gogacz zapytał, czy w dotacjach różni się cena posiłku? Czy obowiązuje podatek 
VAT, czy nie? Jak to wygląda od strony finansowej?  
 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak udzielił dodatkowych informa-
cji w sprawach: 
- liczby osób, które obejmie ten program,  
- zwiększenia kryterium dochodowego,  
- rodzajów udzielanej pomocy,  
- zaspokojenia potrzeb gminy.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (23 za – głosowanie nr 18) podjęła 

Uchwałę nr CV/1015/2023 
w sprawie ustanowienia lokalnego programu osłonowego w zakresie dożywiania "Po-
moc Gminy Miasta Radomia - posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.  
 
Ad. 9.15. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 916.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (22 za – głosowanie nr 19) podjęła 

Uchwałę nr CV/1016/2023 
w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 
albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.  
 
Ad. 9.16. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 917.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (23 za – głosowanie nr 20) podjęła 

Uchwałę nr CV/1017/2023 
w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nie-
odpłatnie pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim rządowym pro-
gramem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 w formie świadczenia pienięż-
nego na zakup posiłku lub żywności.  
 
Ad. 9.17. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 914.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Marcin Gierczak.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (23 za – głosowanie nr 21) podjęła 

Uchwałę nr CV/1018/2023 
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w sprawie zmiany podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Nie-
pełnosprawnych na realizację przez powiat zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej                  
i społecznej w 2023 roku.  
 
Ad. 9.18. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 906.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz zaproponowała 10 minut przerwy, aby dać możli-
wość przewodniczącym klubów na ustalenie składu tej komisji.  
 
Przewodnicząca Kinga Bogusz zarządziła 10 minut przerwy do godz. 11.10.  
 
Zastępca prezydenta miasta Marta Michalska – Wilk poinformowała, że przedstawiciel rady spo-
łecznej szpitala jest członkiem komisji konkursowej. W momencie, kiedy do szpitala dotarło pi-
smo pani przewodniczącej, została zwołana rada społeczna szpitala w sposób zdalny, aby było 
to stosunkowo szybko. Niestety musieli też zachować terminy, więc czas jest do jutra, aby rada 
społeczna podjęła uchwałę w sprawie swojego przedstawiciela do tej komisji. Jednocześnie wy-
słali mailem do członków rady społecznej szpitala prośbę, aby do dnia dzisiejszego do godz. 12 
takie oświadczenia od członków komisji wpłynęły. Natomiast nadal brakuje trzech oświadczeń 
członków rady społecznej. Dlatego nie są wstanie głosować dzisiaj pełnego składu komisji kon-
kursowej dlatego, że rada społeczna szpitala nie jest na chwilę obecną wstanie wskazać swo-
jego przedstawiciela do komisji konkursowej.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz stwierdziła, że w takiej sytuacji nie pozostaje jej 
nic innego jak projekt uchwały na druku nr 906 zdjąć i nie procedować go.  
 
Projekt uchwały na druku nr 906 w sprawie powołania komisji konkursowej do przepro-
wadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Radomskiego Szpitala Specjalistycznego 
im. dr Tytusa Chałubińskiego w Radomiu został zdjęty z porządku obrad.  
 
Ad. 9.19. Rozpatrzenie projektów uchwał na drukach nr: 904, 905.  
 
- druk nr 904. 
Przewodnicząca Kinga Bogusz poinformowała, że projekt uchwały jest konsekwencją rezygnacji 
złożonej przez radnego Zbigniewa Neskę z pracy w Komisji Rozwoju Miasta Rady Miejskiej                    
w Radomiu.  
 
W skład Komisji Rozwoju Miasta Rady Miejskiej w Radomiu wchodzą radni: 
1. Chrobotowicz Robert 
2. Fiszer Robert 
3. Gogacz Tomasz 
4. Kuźmiuk Mateusz 
5. Rejczak Mirosław 
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (23 za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 22) podjęła 

Uchwałę nr CV/1019/2023 
w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rozwoju Miasta Rady Miejskiej w Rado-
miu. 
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- druk nr 905.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz poinformowała, że w związku  z  deklaracją  Pana  
radnego  Zbigniewa  Neski  pracy  w  Komisji Regulaminowej  i  Spraw  Radnych  Rady  Miejskiej  
w  Radomiu  należy  podjąć  uchwałę w przedmiocie zmiany jej składu osobowego. 
 
W skład Komisji Regulaminowej i Spraw Radnych Rady Miejskiej w Radomiu wchodzą radni:  
1. Rejczak Mirosław 
2. Neska Zbigniew 
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (25 za – głosowanie nr 23) podjęła 

Uchwałę nr CV/1020/2023 
w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Regulaminowej i Spraw Radnych Rady 
Miejskiej w Radomiu. 
 
Ad. 9.20. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 925.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Lo-
kalowej Mirosław Kosno.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowi-
ska, która wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (24 za – głosowanie nr 24) podjęła 

Uchwałę nr CV/1021/2023 
w sprawie: zawarcia umowy najmu lokalu położonego w Radomiu przy ul. Królowej Ja-
dwigi 15, dla Przedsiębiorstwa Społecznego „Gospoda Jaskółeczka” Sp. z o.o. 
 
 
Prowadzenie obrad przejął wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Adam Bocheński.  
 
Ad. 10. Informacja o pracy Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Łukasz Podlewski poinformował, że od ostatniej sesji Rady 
Miejskiej żadne wnioski do Komisji Rewizyjnej nie wpłynęły, dlatego nie odbyło się posiedzenie.  
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Kazimierz Staszewski poinformował, że ko-
misja obradowała, 21 listopada. Rozpatrzyła skargi, petycje, które wpłynęły. Przedstawiają pro-
jekt, gdzie skarżący podający się za reprezentacje grona pedagogicznego skarżą się na panią 
dyrektor w zakresie naruszania prawa oświatowego, spraw finansowych oraz prawa karnego. 
W skardze była również mowa o naruszeniu godności, jak i innych przepisów w zakresie prawa 
pracy. Skarga została sformułowana w kilkunastu zarzutach. W uzasadnieniu jest odpowiedź 
komisji na wszystkie te zarzuty. Skarga jest uznana za skargę bezzasadną. Przewodniczący 
omówił jak wyglądało procedowanie skargi na komisji.  
 
- projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Publicznej Szkoły Podsta-
wowej Nr 27 im. Szarych Szeregów w Radomiu. (skarga z dnia 11.08.2023r.). Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji postanowiła uznać skargę za bezzasadną. 
 
Radni otrzymali projekt uchwały pocztą elektroniczną. 
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (18 za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się – głosowa-
nie nr 25) podjęła 
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Uchwałę nr CV/1022/2023 
w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 27                   
im. Szarych Szeregów w Radomiu.  
 
O podjętej uchwale poinformowano pisemnie skarżących.  
Treść pisma została dołączona do materiałów z sesji.  
 
 
Ad. 11. Sprawozdanie delegata Miasta Radomia z posiedzenia Związku Miast Polskich.  
Sekretarz miasta Michał Michalski poinformował, że posiedzenie Zarządu Związku Miast Pol-
skich planowane jest na 28 listopada. Informacje zostaną przekazane na kolejnej sesji.  
 
 
Prowadzenie obrad przejęła przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz.  
 
Ad. 12. Sprawy różne i wolne wnioski: 
 
1) informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miasta Radomia za rok  
     szkolny 2022/2023, 
Informację radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Jej treść została dołączona do materiałów z sesji.  
 
2) sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej organizatora rodzinnej pieczy  
     zastępczej w Radomiu z efektów pracy za 2022 rok.  
Sprawozdanie radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Jego treść została dołączona do materiałów z sesji.  
 
3) pismo przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miejskiej z dnia 18 listopada 2023r. 
(wpłynęło do Biura Rady Miejskiej w dniu 22 listopada 2023r.) w sprawie wyznaczenia 
przedstawicieli Rady Miejskiej (jednego lub  dwóch) do Miejskiej Komisji Wyborczej zaj-
mującej się przeprowadzeniem wyborów uzupełniających do Młodzieżowej Rady Miej-
skiej.  
Pismo radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Treść pisma została dołączona do materiałów z sesji.  
 
Do pracy w Miejskiej Komisji Wyborczej zostali zgłoszeni radni: Marcin Kaca i Dawid Ruszczyk.  
Radni wyrazili zgodę na pracę w tej komisji.  
Kandydaci do pracy w Miejskiej Komisji Wyborczej w celu przeprowadzenia wyborów uzupełnia-
jących do Młodzieżowej Rady Miejskiej zostali wybrani jednogłośnie (25 za – głosowanie nr 26).  
 
O wytypowaniu ww. radnych poinformowano Młodzieżową Radę Miejską oraz jej opiekuna.  
 
4) informacja o oświadczeniach majątkowych. 

Naczelnik I Urzędu Skarbowego w Radomiu (w pięciu pismach) dokonał analizy oświad-
czeń o stanie majątkowym 5 osób zobowiązanych do ich złożenia. W oświadczeniach czterech 
osób stwierdzono nieprawidłowości.   

 Naczelnik II Urzędu Skarbowego w Radomiu (w trzech pismach) dokonał analizy oświad-
czeń o stanie majątkowym osób zobowiązanych do ich złożenia. W oświadczeniach 11 osób 
stwierdzono nieprawidłowości.   
 Naczelnik II Urzędu Skarbowego w Radomiu dokonał analizy oświadczeń o stanie mająt-
kowym radnych, u 4 radnych stwierdził nieprawidłowości.  
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 Naczelnik Urzędu Skarbowego w Przysusze dokonał analizy przesłanego oświadczenia 
majątkowego, w której nie stwierdzono nieprawidłowości skutkujących przekazaniem spraw do 
Centralnego Biura Antykorupcyjnego.  
 Naczelnik Urzędu Skarbowego w Opatowie dokonał analizy oświadczenia majątkowego 
osoby zobowiązanej do jego złożenia. W oświadczeniu majątkowym stwierdzono nieprawidło-
wości.  
 
Pisma zostały dołączone do materiałów z sesji.  
 
5) pisma, które wpłynęły do Rady Miejskiej: 
- 2 zawiadomienia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 15.11.2023r. o badaniu 
nadzorczym uchwał Rady Miejskiej w Radomiu: 

- nr CIV/993/2023 w sprawie udzielenia Parafii pw. św. Jana Chrzciciela w Radomiu do-
tacji z budżetu Gminy Miasta Radomia w roku 2024 na realizację zadania pn. „Radom, kościół 
farny, konserwacja i restauracja polichromii autorstwa Wacława Taranczewskiego (XX w.), etap 
VI: polichromie w prezbiterium”, 
 - nr CIV/994/2023 w sprawie udzielenia Klasztorowi OO. Bernardynów w Radomiu do-
tacji z budżetu Gminy Miasta Radomia w roku 2024 i roku 2025 na realizację zadania pn. „Prace 
remontowo – konserwatorskie Zespołu Bernardyńskiego w Radomiu – Pomnika Historii” 
 - nr XLVII/438/2020 z dnia 14 grudnia 2020r. w sprawie określenia zasad udzielania 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków,  
 - nr LXXXVI/821/2022 z dnia 14 grudnia 2022r. w sprawie zmiany uchwały                                  
Nr XLVII/438/2020 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 14 grudnia 2020 roku w sprawie określe-
nia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków,  
 - nr CI/974/2023 z dnia 25 września 2023r. zmieniająca uchwałę Nr XLVII/438/2020 
Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 14 grudnia 2020 roku w sprawie określenia zasad udzielania 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków 
 
- stanowisko Rady Miejskiej w Bieżuniu z dnia 24 października 2023r. w sprawie reparacji, od-
szkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec 
oraz późniejszej okupacji na terenie gminy Bieżuń, 
Stanowisko radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
 
- pismo Biura Administracyjno – Gospodarczego z dnia 31 października 2023r. w sprawie wykazu 
podmiotów, w których mogłyby być wykonywane prace społecznie użyteczne oraz prace na cele 
społeczne.  
Pismo radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
 
- zarządzenie Wojewody Mazowieckiego z dnia 20 listopada 2023r. w sprawie ustalenia liczby 
radnych wybieranych w wyborach w 2024r.  
Pismo radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
 
Treść powyższych pism została dołączona do materiałów z sesji 
 
6) Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz poinformowała, że kolejna sesja zwyczajna pla-
nowana jest na 18 grudnia 2023r. zgodnie z harmonogramem.  
 
7) Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Adam Bocheński poinformował, że Polska otrzymała 
prawo organizacji mistrzostw świata w siatkówce mężczyzn w 2027r. Zapytał, jakie w tej 
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materii są przepisy? Czy aplikować może dane miasto, czy poszczególne państwa? Jeżeli Radom 
by się jakoś postarał i nasze miasto byłoby zaakceptowane, bo jest tu piękna hala, to mogliby-
śmy tu rozegrać którąś z grup, a może i ćwierćfinał albo półfinał. Oczekuje na odpowiedź w tym 
temacie od przedstawicieli prezydenta, czy mamy takie możliwości. Czy jako miasto Radom mo-
żemy o to aplikować, czy krajowa federacja?  
 
8) Radny Robert Fiszer zaprosił po sesji na dokończenie Komisji Gospodarki.  
 
Ad. 13. Zamknięcie obrad. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Kinga Bogusz w związku z wyczerpaniem porządku obrad za-
mknęła CV. sesję Rady Miejskiej w Radomiu o godz. 11.35.  
 
 
 
 Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej          Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Katarzyna Pastuszka - Chrobotowicz                  Kinga Bogusz 
 
 
 
    Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
     Adam Bocheński 
 
Sekretarze: 
 
1. Staszewski Kazimierz   …………………………………………………… 
 
2. Chrobotowicz Robert   …………………………………………………… 
 
 
Protokółowała: Agata Gierczak 
 
 
 
 
 
 


